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HÁMORI JENŐ 
 

 A felvidéki Galántáról 1943 őszén vasúton utaztam először Esztergomba az akkori Szent 

Antal Ferences Kollégiumba mint elsőéves gimnazista. Sajnos a rosszabbodó háborús helyzet 

miatt nem maradhattam végig itt. Így aztán szüleim kitelepítése után Győrbe kerültünk, ahol az 

ottani bencés gimnáziumba jártam. De mégis sok kellemes emlékem van Esztergomról: a délutáni 

séták a Duna olajfaillatú szigetén, a reggeli silentium a rántott levessel, és persze a kedves 

osztályfőnököm és prefektusom, Salvátor atya és Ambrus atya. 

 1951-től 1956-ig jártam a Budapesten az egyetem természettudományi karára, ahol 

vegyészi diplomát szereztem, és közben mint kardvívó bekerültem a magyar vívóválogatottba is. 

Az 1956-os melbourne-i olimpiai csapattal pedig Ausztráliába is eljutottam, mint a legendás 

Kovács, Gerevich, Kárpáti vívóbajnok trió csapattársa (Magayval és Keresztessel együtt). 

Nagyon büszke vagyok az olimpiai aranyéremre, amit ott Magyarországnak megszerezhettünk. 

Utána viszont – főleg az 56-os forradalmi események miatt – harmincegynéhány olimpikon 

társammal együtt Amerikában telepedtem le. Ott fejeztem be vegyészdoktori tanulmányaimat a 

philadelphiai Pennsylvania Egyetemen. A vívást is folytathattam, és két amerikai egyéni 

kardbajnokságot is nyertem, sőt többek között 1964-ben tagja voltam az USA tokiói olimpián 

résztvevő vívócsapatának is. 

 Mint egyetemi tanár (és akkor már biofizikus) a Delaware-i Egyetem után 1972-ben a 

New Orleans-i Tulane orvosegyetemre kerültem, ahol – már mint professzor – 2004-ig 

kutatómunkát végeztem és biokémiát tanítottam. Közben feleségemmel felneveltünk két szép 

lányt, akik orvosok lettek, férjhez mentek, és van már négy szép unokám is. Három éve – mióta 

nyugdíjas vagyok – gyakran járok Magyarországra (van itt egy szép Dunára néző lakásunk), és 

olykor tanítok is (fizikai biokémiát) a most már ELTÉ-nek nevezett kedves régi Alma 

Materemen. Szeretek itthon találkozni a régi barátokkal, és tavaly az volt a nagy élményem, hogy 

a melbourne-i olimpia 50 éves jubileumi ünnepségére újra kiutazhattam Ausztráliába a magyar 

olimpikonok küldöttségével. 

 

 


